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Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 1)
17 listopada 2011 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
wicemarszałek Sejmu Wandy Nowickiej, dokonała: 

– wyboru prezydium.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Maciej Lewandowski – wicedyrektor 
Biura Legislacyjnego, Krzysztof Majer i Artur Zaniewski z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji 
Sejmowych. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Otwieram pierwsze posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki zwo-
łane przez marszałka Sejmu na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu. Porządek 
dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, przewodniczącego oraz 
zastępców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu, uchwały Komisji 
zapadają większością głosów w obecności co najmniej jednej trzeciej posłów Komisji. 
Na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam kworum. Przypominam, że 
Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powołuje i odwołuje członków 
prezydium w głosowaniu jawnym. Głosowanie jawne odbywa się poprzez podniesienie 
ręki i głosy zostają obliczone przez sekretarzy Komisji. Głosowanie przeprowadzimy 
według zasady, kto jest „za”, kto jest „przeciw”, kto się wstrzymał od głosu. Wybór zo-
stanie dokonany jeżeli kandydat, kandydatka na daną funkcję uzyska zwykłą większość 
głosów, czyli będzie więcej głosów „za” niż „przeciw”. Głosy wstrzymujące się nie będą 
brane pod uwagę. 

Przystępując do wyboru przewodniczącego, przewodniczącej Komisji zwracam uwa-
gę, że w przypadku zgłoszenia większej liczby kandydatów lub kandydatek uzyskanie 
przez pierwszego w kolejności kandydata zwykłej większości głosów spowoduje wybór 
jego osoby na przewodniczącego Komisji. Głosowania na pozostałe kandydatury są bez-
przedmiotowe. Czy powyższe zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są 
dla wszystkich posłów jasne? Nikt z posłów nie zgłasza wątpliwości. Proszę o zgłaszanie 
kandydatur. Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Szanowna pani marszałek, Wysoka Komisjo, mam honor i zaszczyt w imieniu Platfor-
my Obywatelskiej zgłosić kandydaturę pana posła Ireneusza Rasia na przewodniczące-
go Komisji Kultury Fizycznej, Sport i Turystyki. Chciałbym w kilku słowach przedsta-
wić kandydaturę. Pan poseł Ireneusz Raś, myślę, że bardzo dobrze znany większości. 
Od 2005 r. poseł Rzeczypospolitej, a od 2007 r. wiceprzewodniczący Komisji Kultury 
Fizycznej, Sportu i Turystyki. Myślę, że swoimi dokonaniami przez ostatnie cztery lata 
przedstawił się z jak najlepszej strony. Osoba świetnie znająca realia i wyzwania stojące 
przed sportem w naszym kraju. Bardzo mocno zaangażowany w prace podkomisji stałej 
ds. EURO 2012. Jest to osoba, która na pewno świetnie poradzi sobie w roli przewodni-
czącego Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Dziękuję, panie pośle. Czy pan poseł Raś wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Ireneusz Raś (PO):
Wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Czy są dalsze zgłoszenia? Bardzo proszę, pan poseł Kłopotek.
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Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Chciałem zadać pytanie kandydatowi na przewodniczącego. W którym momencie moż-
na zadać pytanie?

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Proszę zadać pytanie.

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Mam pytanie do kandydata na przewodniczącego, jaki jest jego stosunek do przeszłości 
Centralnego Ośrodka Sportu?

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Bardzo proszę pana posła Rasia o udzielenie odpowiedzi na pytanie.

Poseł Ireneusz Raś (PO):
Uważam, że to pytanie należy zadać nowemu ministrowi na jednym z pierwszych posie-
dzeń Komisji, które nas czeka. Nie chciałbym narzucać pewnych rozwiązań. Trzeba po-
wiedzieć, że przez cztery lata wypracowaliśmy pewien pogląd, aby pewne ośrodki „coso-
skie” stały się jeszcze bardziej wydolne poprzez doinwestowanie ośrodków o kapitalnym 
znaczeniu dla przygotowań olimpijskich. Moja opinia jest taka, że zarówno Cetniewo, 
Zakopane i Spała powinny być ośrodkami wiodącymi. I Wałcz. Przepraszam.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Dziękuję, panie pośle. Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Marcin Mastalerek (PiS):
Na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji chciałbym zgłosić pana posła Adama Hofmana.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
To za chwileczkę. Najpierw wybieramy przewodniczącego Komisji. Na funkcję prze-
wodniczącego Komisji zgłoszona została tylko jedna kandydatura. Przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącego pana posła Rasia? (37) 
Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał (0)?

Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został pan poseł Ireneusz Raś przy 37 głosach 
„za”, 0 głosów przeciwnych oraz 0 głosów wstrzymujących się. Serdecznie gratuluję.

Przystępujemy do wyboru zastępców przewodniczących Komisji. Zgodnie z ustale-
niami przedstawicieli klubów poselskich i parlamentarnych oraz Konwentu Seniorów 
z dnia 14 i 17 listopada bieżącego roku, Komisję Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki 
uznano za Komisję dużą. W związku z powyższym proponuję wybrać czterech zastęp-
ców przewodniczącego. Czy jest sprzeciw? Nie słyszę. Przystępujemy do zgłaszania kan-
dydatur. Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Marcin Mastalerek (PiS):
Pani marszałek, Wysoka Komisjo, na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji chciałem 
zgłosić pana posła Adama Hofmana. Poseł Adam Hofman był posłem V, VI i jest posłem 
obecnej kadencji. Był przewodniczącym Komisji Śledczej ds. Banków i Nadzoru Banko-
wego zeszłej kadencji. Był posłem w Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki oraz 
Komisji Skarbu Państwa. Skończył politologię na Uniwersytecie Wrocławskim. Obecnie 
pisze pracę doktorską z prawa konstytucyjnego na UW. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Dziękuję, panie pośle. Czy pan poseł Hofman wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Adam Hofman (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Czy są dalsze zgłoszenia?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Po pierwsze, chciałem zdradzić jedną kwestię z rozmów międzyklubowych. Otrzymałem 
przed chwilą informację, iż jest prośba uzgodniona pomiędzy wszystkimi stronnictwami 
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politycznymi w parlamencie, aby wybrać tylko dwóch z czterech wiceprzewodniczących. 
Uzgodnienie jest następujące: Klub Parlamentarny PO chciałby zgłosić na funkcję wi-
ceprzewodniczącego pana posła Andrzeja Biernata, posła okręgu sieradzkiego, który 
przez cztery ostatnie lata zajmował się nadzorowaniem przygotowań Polski do turnieju 
finałowego EURO 2012. Był przewodniczącym podkomisji stałej EURO 2012. Jest po-
słem od 2005 r. W Komisji Kultury Fizycznej Sportu i Turystyki pracuje od 2007 r. Jest 
osobą, która prowadziła uczniowski klub sportowy. Doskonale zna sprawy polskiego 
sportu i jest mocno zaangażowany w budowanie projektu „Moje Boisko Orlik 2012”. 
Jeśli chodzi o to zgłoszenie, to proszę uznać je za formalne. 

Od mojego ugrupowania otrzymałem informację o ustaleniach międzyklubowych, że 
drugą osobą uzgodnioną między klubami jest pan poseł Jacek Falfus z Prawa i Spra-
wiedliwości. Dwa wakaty zostaną do uzupełnienia na przyszłe posiedzenie Komisji po 
uzgodnieniach międzyklubowych. Jeśli z PiS są dwa zgłoszenia, prosiłbym o pięć minut 
przerwy, żeby ugrupowanie ustaliło decyzję. Nie możemy głosować czegoś, co nie jest 
ustalone. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Robimy pięciominutową przerwę. Jeszcze przed przerwą, panie pośle.

Poseł Adam Hofman (PiS):
Jest to zaskakujące ustalenie. Jesteśmy w kontakcie ze swoim klubem. Dobrze zrobić 
przerwę i odbyć krótką naradę. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Ogłaszam pięciominutową przerwę.

[Po przerwie]

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Przechodzimy do procedowania. Zanim udzielę głos panu przewodniczącemu Rasiowi, 
proszę pana Andrzeja Biernata o odpowiedź, czy wyraża zgodę na kandydowanie. 

Poseł Andrzej Biernat (PO):
Z przyjemnością, pani marszałek.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Dziękuję. Czy są dalsze kandydatury? Bardzo proszę.

Poseł Zbigniew Babalski (PiS):
Dziękuję bardzo, pani marszałek. Panie przewodniczący, źle zaczynamy. Wprowadził 
pan nas w błąd. Zrobił pan trochę zamieszania. Były zupełnie inne uzgodnienia. Ro-
zumiem, że za dużo emocji, jak na wybór przewodniczącego. Składam panu gratulacje. 
Myślę, że nasza współpraca będzie w przyszłości zupełnie inaczej przebiegała. W imie-
niu Prawa i Sprawiedliwości zgłaszam pana posła Jacka Falfusa, posła IV, V, VI i obecnie 
VII kadencji. Człowieka stale pracującego w tej Komisji, którego członkowie Komisji 
darzyli szacunkiem. Osoba, która zna się na sporcie i jego problemach. Na pewno będzie 
pomocny w pracach naszej Komisji. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł Jacek Falfus wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Bardzo proszę, pan poseł.

Poseł Artur Górczyński (RP):
Ja tylko w kwestii formalnej. Chciałbym się dowiedzieć, jeżeli były ustalenia na Kon-
wencie Seniorów i między klubami, to rozumiem, że PiS łamie zasadę zgłaszając dwóch 
kandydatów. Będzie prawo głosu. Wtedy będziecie rozmawiać. Mogę skończyć? 
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Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Proszę o spokój.

Poseł Artur Górczyński (RP):
Mam pytanie. Jeżeli jedna z tych kandydatur zostanie odrzucona i nie będzie więcej 
kandydatów, to czy będziemy procedować dalej? Czy głosowanie zostanie przeniesione 
na następne posiedzenie Komisji? 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Po zasięgnięciu opinii, jeżeli nie będzie zgłoszonego czwartego kandydata, bądź kandy-
datki, to przerwiemy posiedzenie. 

Poseł Artur Górczyński (RP):
Tak, a jeśli jedna z tych kandydatur zostanie odrzucona, to jak to będzie wyglądało?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego Kancelarii Sejmu Maciej Lewandowski:
Maciej Lewandowski, Biuro Legislacyjne Kancelarii Sejmu. Jeżeli nie zostanie obsadzo-
ne prezydium Komisji, przewodniczącego już mamy, ale nie będzie czterech wiceprze-
wodniczących, to Komisja na dzień dzisiejszy nie ukonstytuuje się. Będziemy musieli 
zrobić przerwę w pierwszym posiedzeniu Komisji, aż do zgłoszenia następnych kandy-
datur. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Dziękuję za wyjaśnienia. Czy pan poseł chce zgłosić kandydaturę?

Poseł Bogusław Wontor (SLD):
Tak, chciałem zgłosić kandydaturę pana posła Eugeniusza Kłopotka. Wieloletni poseł, 
także tej kadencji. Nie pamiętam od której? Jak mi pomożesz, od drugiej kadencji? Tak 
mniej więcej. Przez kilka lat wiceprzewodniczący. Myślę, że jak poprzednicy, także i on 
wniesie dużo do prezydium tej Komisji. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Czy wyraża pan zgodę?

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Nie wiem, jak wygląda sytuacja. Chętnie pociągnę.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Proszę o jasną deklarację.

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Jest jasna deklaracja. Chętnie pociągnę.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
To znaczy, że pan się zgadza, tak?

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Tak.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Czy są dalsze zgłoszenia?

Poseł Artur Górczyński (RP):
W tej sytuacji pragnę zgłosić kandydaturę pana Marka Stolarskiego. Pan Marek Stolar-
ski jest politologiem. Jeżeli chodzi o okręg gliwicki, to wybitny działacz sportowy. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Czy pan poseł zgadza się? 

Poseł Marek Stolarski (RP):
W tej sytuacji zgadzam się. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Czy są dalsze kandydatury? Bardzo proszę, pan przewodniczący.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pani marszałek, szanowni państwo, to co się teraz dzieje, to jest taka samowolka od 
dobrych ustaleń szefów klubów. Tak nie może być. Trochę sprowokowany wystąpieniem 
pana posła Babalskiego, chcę powiedzieć, że jest zgoda w ustaleniach międzyklubowych, 
że dwóch wiceprzewodniczących ma zarekomendować PiS, ponieważ państwo zrezygno-
waliście z wiceprzewodniczącego Komisji Obrony Narodowej. Stało się to dopiero przed 
dziesięcioma minutami. W związku z tym, że wymknęło się to spod kontroli, uważam, 
że nie możemy wyłamywać się z całej, misternej układanki parlamentarnej. Jeżeli te 
osoby, które nie zostały zgłoszone poprzez konsultacje pomiędzy stronnictwami, nie wy-
cofają się z kandydowania, w imieniu Klubu Parlamentarnego PO zawnioskuję o prze-
rwę w obradach.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Bardzo proszę, pan poseł Hofman. 

Poseł Adam Hofman (PiS):
Pani marszałek, panie przewodniczący, szanowni państwo, pan przewodniczący jest do-
świadczonym parlamentarzystą. Był także w prezydium poprzedniej Komisji. Na tej sali 
jest sporo parlamentarzystów, dla których konstytuowanie się Komisji nie jest rzeczą 
nową. Z uznaniem dla pana zasług stwierdzam, że przerwa wprowadziła wiele zamie-
szania, ponieważ informacje pomiędzy klubami a swoimi posłami nie zawsze przebiega-
ją tak szybko. Mieliśmy przerwę przez brak informacji o uzgodnieniach międzyklubo-
wych. Sprawa została wyjaśniona. Zarówno PO, jak i nasz klub doszedł do porozumie-
nia w tej sprawie. Wnioskowanie o przerwę nawet przy większej liczbie kandydatów nie 
jest konieczne. W głosowaniu można zrealizować uzgodnienia międzyklubowe. Będzie 
to skuteczniejsza metoda ukonstytuowania Komisji. Pokaże to także sprawność w sy-
tuacji pewnego chaosu. Jestem przekonany, że pan przewodniczący przeprowadzi nas 
przez to morze chaosu i już dzisiaj zrealizuje porozumienie międzyklubowe.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Bardzo proszę, pan poseł Kłopotek.

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Chciałbym prosić o wyjaśnienie, czy w tym porozumieniu międzyklubowym PiS przypa-
dały w prezydium dwa miejsca? 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Na tę chwilę tak.

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Co to znaczy na tę chwilę? Komu przypadały cztery miejsca w prezydium? Komu?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Na tę chwilę: jedno PO, dwa PiS i tyle. Jest wakat, czyli nie ma...

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL): 
Co to znaczy wakat? Tego nie rozumiem.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czeka na porozumienie, które ze stronnictw uzyska możliwość zgłoszenia.

Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Słyszałem, że porozumienie zostało zawarte.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nie w całości, tylko w tej części. Pan jako doświadczony parlamentarzysta może mieć 
pretensje tylko i wyłącznie do przewodniczącego swojego klubu parlamentarnego. 

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Udzielam głosu panu Kłopotkowi, ale uprzedzam, że mam zaraz następne posiedzenie 
Komisji. W związku z tym będę musiała ogłosić przerwę. 
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Poseł Eugeniusz Kłopotek (PSL):
Dziękuję bardzo. W tej sytuacji, jeśli nie jest wszystko do końca dopięte na ostatni gu-
zik, to wycofuję swoją kandydaturę. Żeby nie sprawiać problemu. Nie chciałem powie-
dzieć kłopotów. 

Poseł Marek Stolarski (RP):
Ja również wycofuję swoją kandydaturę.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
W tej sytuacji mamy trzech kandydatów. Czy są dalsze zgłoszenia na wiceprzewodniczą-
cego Komisji? 

Głos z sali:
Nie ma.

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Zamykam listę kandydatów. Łącznie? Nie możemy łączenie. Przystępujemy teraz do 
głosowania poszczególnych kandydatów w kolejności alfabetycznej.

Kto jest za kandydaturą pana posła Andrzej Biernata, proszę podnieść rękę? (38) Kto 
jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (1).

Stwierdzam, że pan Andrzej Biernat został wybrany na funkcję wiceprzewodniczące-
go Komisji 38 głosami „za”, żadnym głosie „przeciw” i 1 wstrzymującym się.

Przystępujemy do głosowania nad kandydaturą pana Jacka Falfusa. Kto z pań i pa-
nów posłów jest „za”? (39) Kto jest „przeciw”? (0) Kto się wstrzymał? (0)

Stwierdzam, że pan Jacek Falfus został wybrany na funkcję wiceprzewodniczącego 
Komisji 39 głosami „za”, przy żadnym głosie „przeciw” i przy żadnym głosie wstrzymu-
jącym się. Gratuluję, panie pośle.

Przystępujemy do głosowania nad kandydaturą pana Adama Hofmana. Kto z pań 
i panów posłów jest „za”? (33) Kto jest „przeciw”? (5) Kto się wstrzymał? (0)

Stwierdzam, że pan Adam Hofman został wybrany na funkcję wiceprzewodniczącego 
33 głosami „za”, przy 5 głosach przeciwnych i nikt nie wstrzymał się od głosu. Gratu-
luję, panie pośle.

W związku z nie wyczerpaniem porządku dziennego i nie wybraniem zgodnie z usta-
leniami Prezydium Sejmu czterech wiceprzewodniczących ogłaszam przerwę w pierw-
szym posiedzeniu Komisji. Zostaną państwo powiadomieni o terminie kontynuacji tego 
posiedzenia.

Poseł Bogusław Wontor (SLD):
Ja mam, pani marszałek, Wysoka Komisjo…

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Przerwa została ogłoszona.

Poseł Bogusław Wontor (SLD):
Mam wątpliwości, czy powinniśmy ogłaszać przerwę, czy nie zakończyć posiedzenia. 
Myśmy po prostu nie wybrali. To można wybrać na następnym posiedzeniu. Nie wiem, 
czy musi być przerwa?

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Zgodnie z regulaminem Sejmu, musi być.

Poseł Bogusław Wontor (SLD):
Jest napisane, że musi być dokonane na pierwszym posiedzeniu?

Wicemarszałek Sejmu Wanda Nowicka:
Tak. Spotkamy się ponownie, ale będzie to dalej pierwsze posiedzenie. Dziękuję bardzo 
i do widzenia państwu.


